
 
 
 
College van B&W van de gemeente Sliedrecht  
t.a.v. burgemeester Jan de Vries en wethouder Cees Paas 
Postbus 16, 3360 AA Sliedrecht.  
Cc: Daniëlle Vleugel, Chenella Dewnarain. 
 

 

Datum: 14-7-2025 
Betreft: Advies Alcohol en Drugsbeleid. 
  
 
Geachte meneer de Vries en meneer Paas,  
 
Op 1 juli heeft Chenella Dewnarain tijdens de vergadering van de Adviesraad een mondelinge 
toelichting gegeven op het conceptplan Alcohol en Drugsbeleid. Ons is gevraagd hierop een advies te 
formuleren. 
 
Het Plan steunt op een breed netwerk van partners: GGD, verslavingszorg, onderwijs, politie, horeca, 

sportverenigingen. Deze integrale aanpak vinden wij passend gezien de complexiteit van 

middelengebruik. De werkgroep Alcohol en Drugs fungeert als coördinatieplatform, wat structurele 

samenwerking mogelijk maakt 

Veel doelen zijn SMART (Specifiek, Meetbaar, Acceptabel, Realistisch, Tijdgebonden), wat beleidsmatig 

sterk is. 

Er is een gedegen terugblik op het beleid van 2020–2023. Dit laat zien welke doelen zijn behaald, waar 

tekortkomingen zaten, en waar verbetering nodig is. 

 

Naast bovenstaande positieve feedback, hierbij onze adviezen: 

Advies 1: De informatie (vooral in 1. en 3.) over de resultaten voor de beleidsperiode 2020-2023 zouden 

veel beter uitkomen als deze in een grafiekvorm zouden worden gepresenteerd. Nu is het zoeken naar 

de resultaten. 

 

We ondersteunen de nadruk op preventie en samenwerking die in het Plan worden genoemd. Er is 

sprake van een Werkgroep Alcohol en Drugs, met veel partners, maar daarin zijn ouders niet 

vertegenwoordigd, terwijl die in onze ogen toch een cruciale rol spelen bij het gedrag van m.n. 

jongeren. In 5. wordt wel besproken dat bij een effectieve preventieaanpak ook de ouders van jongeren 

betrokken moeten worden. 

Advies 2: Doe meer om de ouders van jongeren tijdig te betrekken, maak dat concreet. 

 

De coffeeshop in Sliedrecht heeft een regionale functie, wij vragen ons af waarom er geen gegevens 

zijn van het aantal mensen uit onze gemeente (en uit omringende gemeenten) die gebruik maken van 

de coffeeshop. En is bekend wat de kwaliteit en sterkte van de verkochte producten zijn?  

Advies 3: meten is weten: zorg voor een goede registratie van bezoekers (ook uit welke gemeente) en 

neem gegevens op over kwaliteit en sterkte van de middelen. 

 

 

 



Er zijn geen data beschikbaar over lokaal drugsgebruik bij volwassenen. We vragen ons af of er sprake 

is van ernstig (hard)drugsgebruik binnen de gemeentegrens van Sliedrecht? Die informatie moet toch 

bekend zijn wil je een effectief drugsbeleid kunnen voeren?  

Advies 4: meten is weten! Registreer data over middelengebruik onder volwassenen. 

Het Plan noemt niets over: 

• Middelengebruik in online contexten (zoals via sociale media). 
• Online aankoopkanalen voor drugs of alcohol. 

Gezien de digitale leefwereld van jongeren is dit een belangrijke omissie. 

Advies 5: besteed aandacht aan online contexten en aankoopkanalen in dit Plan. 
 

Als maatschappelijke partner wordt het onderwijs genoemd, maar we  missen extra aandacht voor het 

speciaal onderwijs in Sliedrecht. Dat kan in onze ogen een risicogroep zijn op dit terrein. 

Advies 6: benoem het speciaal onderwijs ook als risicogroep. 

 

Er staan in Bijlage 1. (Evaluatie 2020-2023) een aantal maatregelen die niet uitgevoerd zijn. Wij vragen 

u erop toe te zien dat deze maatregelen in de komende beleidsperiode wél worden opgevolgd. 

 

De betrokkenheid van bijvoorbeeld sportverenigingen is laag. In de vorige periode zijn bijna geen 

bewustwordingsacties uitgevoerd, beleid ontbreekt vaak en er is weinig participatie in campagnes. 

Toch blijft hun rol beperkt uitgewerkt en zijn er weinig bindende afspraken opgenomen. 

Advies 7: Werk bij Ambitie 2 in het Plan nadrukkelijk uit dat sportverenigingen zich beter gaan houden 

aan hun verplichtingen onder dit Plan. 

 

Advies 8: Zorg dat bij tussentijdse evaluaties alle partners de ambities voldoende opvolgen. 

 

Advies 9: De zwakte ligt vooral in de uitvoering en borging: eerdere acties zijn vaak niet of gebrekkig 

uitgevoerd, ondanks goede intenties. Om impact te realiseren, is het cruciaal dat de gemeente deze 

nieuwe beleidsperiode minder vrijblijvend maakt, betere monitoring inbouwt en partners meer 

aanspreekt op hun verantwoordelijkheid. 

 
 
Wij hopen u hiermee voldoende input gegeven te hebben. Veel succes met het vervolg.  

In afwachting van uw reactie, met vriendelijke groet 

 

 

 

 

 

Jan Trapman, voorzitter Adviesraad Sociaal Domein Sliedrecht.  

 

 

 

 

 


